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Zápis z 32. zasedání Zastupitelstva obce Včelná
konaného dne 8.12.2016 od 18,00 hodin v zasedací místnosti obecního úřadu

Navržený program jednání:

1. Schválení programu jednání
2. Jmenování ověřovatelů zápisu
3. Kontrola usnesení z 31. zasedání ZO
4. Zpráva o daňových příjmech k 30.11.2016
5. Zpráva o plnění rozpočtu k 30.11.2016
6. Rozpočtové opatření č. 27/2016 a 28/2016
7. Schválení výše vodného a stočného na rok 2017
8. Schválení plánu investic do vodohospodářského majetku obce na rok 2017
9. Schválení rozpočtu obce na rok 2017
10. Schválení příspěvku do sociálního fondu a rozpočtu sociálního fondu na rok 2017
11. Schválení příspěvku příspěvkové organizaci Mateřská škola Včelná na rok 2017
12. Schválení rozpočtového výhledu obce na roky 2018-2019
13. Schválení provedení inventarizace majetku obce ke dni 31.12.2016
14. Schválení obecně závazné vyhlášky obce Včelná č. 1/2016 o místních poplatcích, včetně výše 

poplatku za komunální odpad
15. Schválení obecně závazné vyhlášky obce Včelná č. 2/2016 o ochraně nočního klidu
16. Schválení výběru dodavatele elektřiny a plynu na roky 2017-2018
17. Schválení dodatku č. 3 ke smlouvě o dílo na stavbu "Kanalizace a rozšíření vodovodu Čtyři 

chalupy, Včelná"
18. Schválení vícenákladů na stavbě "Oprava povrchu ulice Krátká, Včelná"
19. Schválení kupní smlouvy na pozemek parc. č. 707/16 v k.ú. Včelná o výměře 1127 m2 za cenu 

1000 Kč od firmy HOME PORT REAL s.r.o.
20. Žádost obce Kamenný Újezd o příspěvek na žáky ze Včelné navštěvující ZŠ K. Újezd 
21. Žádost o uzavření dohody o společném školském obvodu s městem České Budějovice
22. Stanovení ročních odměn členům výborů obce, kteří nejsou zastupiteli
23. Projednání podání žádostí o dotaci z Programu obnovy venkova
24. Projednání podání žádostí o dotaci z grantového programu Jihočeského kraje
25. Projednání "Petice proti odvolání starostky obce Ing. Jarmily Mandžukové a nerespektování 

výsledků demokratických voleb do zastupitelstva obce Včelná (volební okrsek č. 545228)"
26. Zprávy místostarosty obce
27. Zprávy předsedů výborů a komisí obce
28. Různé
29. Diskuze

Přítomní zastupitelé:
1) Mgr. Kamil Feitl – místostarosta
2) Antonín Krajčír
3) Ing. Alice Nejedlá
4) Ing. Karel Pokorný
5) Ing. Stanislav Pražák
6) Miroslava Stránská
7) Michal Šlinc (přišel v průběhu 

projednávání bodu 8)
8) Roman Zajíček – místostarosta

Omluvení zastupitelé:
 Ing. Jarmila Mandžuková

Další zúčastněné osoby:
– zapisovatel Mgr. František Mareš
– 13 hostů dle prezenční listiny, několik 

dalších nezapsaných
– 3 zástupci firmy Čevak

Zasedání zahájeno v 18:00 hodin.

Jednotlivé body jednání doprovázeny informací promítanou dataprojektorem.

Z jednání se pořizuje zvukový záznam k případné kontrole zápisu.

1. Zasedání zahájil a řídí jej místostarosta Mgr. Kamil Feitl.
Navrhuje v rámci bodu 6 jednání projednat i rozpočtovou změnu č. 29/2016, která byla provedena 
až po rozeslání pozvánek.
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S tímto doplněním program jednání schválen jednohlasně: 7 pro – 0 proti – 0 se zdrželi.

2. Ověřovateli zápisu jmenováni: Ing. Stanislav Pražák, Roman Zajíček

3. Kontrola usnesení z 31. zasedání:
K usnesení č. 2/31/2016 – směnná smlouva nepodepsána pro pomalou součinnost druhé strany
K usnesení č. 3/31/2016 – kupní smlouva podepsána
K usnesení č. 4/31/2016 – kupní smlouva podepsána
K usnesení č. 6/31/2016 – smlouva o poskytnutí dotace podepsána
K usnesení č. 8/31/2016 – dodatek ke smlouvě podepsán

4. Místostarosta Mgr. Kamil Feitl podává zprávu o daňových příjmech za listopad 2016: 1,35 mil. Kč. 
Loni to za listopad bylo o 103 tis. Kč méně. Za prvních jedenáct měsíců roku činí meziroční nárůst 
daňových příjmů 2,07 mil. Kč.

5. Místostarosta Mgr. Kamil Feitl podává zprávu o plnění rozpočtu obce k 30.11.2016. Příjmy 
naplněno 20,14 mil. Kč z rozpočtovaných 21,48 mil. Kč (93,8 %), výdaje naplněno 21,82 mil. Kč 
z rozpočtovaných 27,55 mil. Kč (79,2 %). Stav běžného účtu k 30.11.2016 byl 29,41 mil. Kč.

6. Místostarosta Mgr. Kamil Feitl informuje, že schválil rozpočtové opatření č. 27/2016, jímž 
se navyšují příjmy o 1.025.636 Kč (především vyšší výnos DPH) a snižují výdaje o 1.146.068 Kč 
(především nerealizované stavby chodník a VO v ul. Nádražní).

Dále informuje, že schválil rozpočtové opatření č. 28/2016, jímž se navyšují výdaje o 59.930 Kč 
(úhrada za zřízení věcného břemena) a výdaje o 69.734,66 Kč (především na zřízení zpevněné
plochy U Kaštanu).

Dále místostarosta Mgr. Kamil Feitl informuje, že schválil rozpočtové opatření č. 29/2016, jímž 
se navyšují příjmy o 13.323 Kč (vyšší daně a příjmy ze sběru kovů) a výdaje o 101.545 Kč (např. 
vícepráce na rekonstrukci ulice Krátká).
Zastupitelé berou rozpočtová opatření č. 27/2016, 28/2016 a 29/2016 na vědomí.

Miroslava Stránská se na základě aktuálně obdrženého seznamu faktur táže, proč obec faktury 
platí předčasně i o 2-3 týdny?
Mgr. Kamil Feitl odpovídá, že nevidí důvod, proč nezaplatit bez prodlení, pokud jsou fakturované 
výdaje v pořádku.

7. Místostarosta Mgr. Kamil Feitl předává slovo zástupci firmy Čevak Ing. Součkové, aby zodpověděla
dotazy zastupitelů ke kalkulaci vodného a stočného.

Roman Zajíček uvádí, že kalkulace je složitá s množstvím položek, kterým laik těžko rozumí, takže 
se táže, jak se došlo k letošní ceně a k výši nájmu za kanalizaci a vodovod. Při nárůstu objemu 
pronajímaného majetku by obec měla podle základní logiky dostávat více peněz.
Ing. Součková odpovídá, že kalkulace je složitá, ale rozpis položek je přesně dle zákonného vzoru
Ministerstva zemědělství. Komentuje dále jednotlivé položky – největší částky jsou na nákup vody 
od JVS 1,17 mil. Kč a za čištění odpadní vody na ČOV v Hrdějovicích, též přes 1 mil. Kč.
Výše nájemného odpovídá plánu financování obnovy, který určuje, kolik by se mělo vybrat 
na nájemném pro účely obnovy vodohospodářského majetku. Tento plán se po pěti letech 
obnovuje, naposledy byl aktualizován v lednu 2013.
Roman Zajíček se táže, jak výše nájmu ovlivňuje tvorbu ceny.
Odpovědí Ing. Součkové je, že jako každá jiná výdajová položka, tzn. že zvedá cenu vodného 
a stočného pro občany. Placením nájemného obci se vlastně uživatelé podílí na udržování potrubí.
Mgr. Kamil Feitl uvádí, že je pochopitelné, že nově vybudovanou kanalizaci není třeba opravovat, 
takže se při jejím pořízení nezvedá automaticky nájemné.
Miroslava Stránská se táže, kdo hradí opravy řadů.
Ing. Součková odpovídá, že běžné opravy jsou v kalkulaci zahrnuté, ale dělá se roční vyúčtování 
a porovná se s plánem. Pokud se např. méně opravuje, dostane obec vratku jako doplatek 
nájemného, aby provozovatel nevydělal víc, než má smluvně povoleno, tj. 10 %.
Miroslava Stránská by aktualizovala plán obnovy vzhledem k pořízení většího objemu majetku.
Mgr. Kamil Feitl děkuje ing. Součkové za výklad a dává hlasovat o výši vodného a stočného. 
Návrh usnesení č. 1/32/2016: "Zastupitelstvo obce Včelná schvaluje vodné a stočné na rok 
2017 ve výši: vodné pevná složka 360 Kč, pohyblivá 31,27 Kč, stočné pevná 240 Kč, 
pohyblivá 24,21 Kč, vše bez DPH." schválen hlasováním 7 pro – 0 proti – 0 se zdrželi.
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8. Mgr. Kamil Feitl připomíná záležitost plánu investic do vodohospodářského majetku obce na rok 
2017. Dává slov přítomnému zástupci firmy Čevak Bc. Šůnovi.
Bc. Šůna se vrací nejdříve k plánu financování obnovy, z něhož pramení výše nájemného.
Celková cena vodohospodářského majetku obce je cca 140 mil. Kč, životnost 80 resp. 90 let.
Za tu dobu se musí obnovit. Podle toho by se příští rok do obnovy mělo dát 1,67 mil. Kč. Je však 
plánováno pouze 626 tis. Kč. Je počítáno s postupným zvyšováním této částky tak, aby nájemné 
pokrylo veškeré náklady na obnovu do roku 2038.

Roman Zajíček se zde vrací k otázce nájemného a uvádí, že by očekával, že pokud obec jako 
investor vybudovala či získala 1/3 nových sítí, tak by měla dostat větší nájem jako jakýsi "zisk 
z investice", podobně jako obdržím větší nájem z většího bytu.
Mgr. Vodička z Čevaku odpovídá, že "nájemné" je zde možná trochu nevhodný název, ale je to 
spíše "investiční fond".

Dále Bc. Šůna vysvětluje jednotlivé položky plánu investic na rok 2017. Tento dokument není třeba 
schvalovat a jeho položky nejsou pro obec závazné k realizaci akcí v konkrétním roce. Diskutuje se 
zvláště o rozšíření tlakového pásma Na Hraničkách, rozšíření kanalizace Lesní kolonie 
a o možnostech získání krajského grantu na tyto stavby. (čas 19:00)

Ing. Karel Pokorný děkuje zástupcům firmy Čevak, že přišli v takové reprezentativní sestavě třech 
osob. Dále rekapituluje, že obec Včelná bývala vždy větším bodem zájmu provozovatele, neboť 
zde máme vodojem pro České Budějovice i vodojem Benzina. Uvádí historický vývoj provozování, 
nastavení spolupráce mezi Čevakem a 1. JVS při předávání odpadních vod do Českých Budějovic. 
Včelná nikdy neměla dražší vodu než okolní obce. Měnit provozovatele v této době by podle něho 
bylo riziko. Místní firma garantuje včasné provádění oprav a spolupracuje dlouhodobě např. 
při řešení přeložek v souvislosti s Jižní Tangentou či propojení se sítěmi sousedního Boršova.
Zástupce Čevaku pro strategický rozvoj Mgr. Vodička nabízí zastupitelům provedení prezentace 
oddílného provozování vodohospodářského majetku, pokud o ni někdy projeví zájem.

9. Mgr. Kamil Feitl představuje návrh rozpočtu obce na rok 2017, který byl zveřejněn na 15 dnů 
před schvalováním na úřední desce.

Uvádí, že zastupitelé se kvůli rozpočtu několikrát sešli a probírali zvláště investice. K návrhu přišlo 
písemné vyjádření od zastupitelky Ing. Jarmily Mandžukové, která se z dnešního jednání omluvila.
Vyjádření zastupitelé viděli a pokud nemají připomínky, dal by o schválení rozpočtu hlasovat.

Předseda finančního výboru Ing. Karel Pokorný uvádí, že jako finanční výbor udělali především
seznam a pořadí připravovaných akcí s prioritou velké stavby MŠ a KD a dále cyklostezka, chodník 
Nádražní, ap. Nenapadlo ho ale, že se obec dostane ve výdajích na 43 mil. Kč. Některé akce by do 
rozpočtu nedával, prioritou je rozšíření MŠ, pak by dal do rozpočtu jednu, dvě připravené akce do
investičního limitu. Jinak by si obec musela brát případně půjčku, obrovskou zátěží bude i příprava 
akcí. Výdajová stránka se mu zdá zbytečně masivní.
Mgr. Kamil Feitl odpovídá, že pokud obec žádá o dotaci, tak to musí mít v rozpočtu. Všichni dle 
něho vědí, že 43 mil. Kč není suma, kterou by obec chtěla utratit na stavby, ale závisí to 
na dotacích. Pokud dotace nebudou, akce se nebudou realizovat. Rozpočet je tímto způsobem 
možné sestavit vzhledem k přebytkům minulých let. Proto je tam více projektů, než budou letos 
realizovány.
Michal Šlinc podotýká, že např. výdajová položka 10 mil. na stavbu kanalizace ve Čtyřech 
chalupách se také asi 4 roky přehazovala z jednoho roku na další.
Mgr. Kamil Feitl uvádí několik akcí, které když se v roce 2017 neuskuteční, obci zbyde více 
prostředků.

Přítomný host Miroslav Richter se táže na výdaje na školku, že loni 8 mil. Kč bylo při schvalování 
rozpočtu moc, a dnes je 17 mil. Kč v pořádku?
Mgr. Kamil Feitl v odpovědi popisuje rozpočtový proces loňského roku, jak se MŠ objevovala 
v návrhu s výdaji 16 mil. Kč, ale nestihlo by se to připravit na dotaci, takže zastupitelé věděli, 
že akce se provádět nebude, takže uvažovali, zda dát do výdajů 6 mil. Kč, anebo nic, a nakonec 
tam nebylo dáno nic. Roman Zajíček a Michal Šlinc dle něho zapracovali na doplnění žádosti 
dotaci, která nyní již je známo, že bude, takže se výdaje musejí do rozpočtu dát, protože obec to 
bude muset nejdříve zaplatit, a až pak přitečou dotace.

Přítomný host Miroslav Richter se táže, zda když nebude dotace, tak se stavět nebude? MŠ je 
dle něho určitě nutná, ale souhlasí s Pokorným, že naopak další akce by nemusely v rozpočtu být.
Dále se táže, co je to za akci "úpravy povrchu u Kaštanu" za 700 tis. Kč? To je moc peněz.
Roman Zajíček odpovídá, že úpravy povrchu u Kaštanu se týká přeřešení křivých panelů pod 
zastávkou MHD.
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Michal Šlinc připomíná, že pan doktor Nesrovnal se minule tázal, jak to, že nové zastávky jsou 
instalovány na špatném povrchu, že by to mělo být uděláno pořádně. Takže je to zařazeno 
do plánu k provedení.

Ing. Karel Pokorný uvádí příklad s dotací na kanalizaci ve Čtyřech chalupách, kdy obec čekala 
na dotaci, ale nakonec se stavělo z 90 % z obecních peněz a můžeme na to být hrdí, že je 
odkanalizována poslední část obce.
Michal Šlinc doplňuje, že rozpočet stavby byl původně 18 mil. Kč, vysoutěžena byla stavba za 12
mil. Kč, skutečné náklady byly 11 milionů Kč.
Mgr. Kamil Feitl uvádí, že obec měla na účtě 29 mil. Kč, a po stavbě kanálu má zase 29 mil. Kč.
Měli jsme obavy, ale vyšlo to. Tím neříká, že by obec neměla mít žádný finanční „strach“.
Michal Šlinc uvádí, že by všechny plánované stavby v rozpočtu nechal, není důvod je vyndavat.
Možná se nebudou nakonec uskutečňovat, až zjistíme, že dotace budou příliš malé.
Mgr. Kamil Feitl dává hlasovat o schválení rozpočtu.

Návrh usnesení č. 2/32/2016: "Zastupitelstvo obce Včelná schvaluje rozpočet obce na rok 
2017 jako schodkový s příjmy ve výši 18.236.044 Kč a výdaji ve výši 43.398.400 Kč. Rozdíl 
mezi příjmy a výdaji a splátky půjček 350.000 Kč budou hrazeny ze zůstatku hospodaření 
minulých let." schválen hlasováním 7 pro – 1 proti (Ing. Karel Pokorný) – 0 se zdrželi.

Ing. Karel Pokorný uvádí, že se v této situaci vzdává funkce předsedy finančního výboru.
Pokud bude zájem, zůstal by jeho členem. Změna předsedy výboru bude řešena na příštím 
zasedání ZO.

10. Mgr. Kamil Feitl uvádí, že spolu s rozpočtem obce je třeba též schválit příspěvek do sociálního 
fondu a rozpočet sociálního fondu na rok 2017. Příspěvek je navržen ve stejné výši jako loni.
přítomný host Mgr. Vlasta Braumová se táže, proč je na sociální výpomoc plánováno nula.
Mgr. Kamil Feitl vysvětluje, že je to fond pro zaměstnance OÚ, nikoli obecně pro potřebné občany.
Dáno hlasovat.
Návrh usnesení č. 3/32/2016: "Zastupitelstvo obce Včelná schvaluje příděl do sociálního 
fondu ve výši 120.000 Kč a rozpočet sociálního fondu na rok 2017 s příjmy i výdaji 120.000 
Kč." schválen hlasováním 8 pro – 0 proti – 0 se zdrželi.

11. Mgr. Kamil Feitl uvádí, že je třeba schválit příspěvek příspěvkové organizaci Mateřská škola Včelná 
na rok 2017. Je navržen ve stejné výši jako loni.
Návrh usnesení č. 4/32/2016: "Zastupitelstvo obce Včelná schvaluje příspěvek příspěvkové 
organizaci Mateřská škola Včelná na rok 2017 ve výši 286.000 Kč." schválen hlasováním 8 pro 
– 0 proti – 0 se zdrželi.

12. Mgr. Kamil Feitl představuje návrh rozpočtového výhledu obce na roky 2018-2019.
Miroslava Stránská namítá, že 5 tis. Kč na "využití volného času dětí a mládeže", tj. např. dětská
hřiště, na roky 2018 a 2019 je málo, dala by tam více.
Dáno hlasovat o současné podobě výhledu s tím, částky na dětská hřiště se dají případně navýšit 
později.
Návrh usnesení č. 5/32/2016: "Zastupitelstvo obce Včelná schvaluje rozpočtový výhled obce 
na roky 2018-2019." schválen hlasováním 7 pro – 0 proti – 1 se zdrželi (Ing. Karel Pokorný).

13. Mgr. Kamil Feitl informuje, že je třeba provést inventarizaci majetku obce ke dni 31.12.2016, 
k čemuž by mělo zastupitelstvo přijmout usnesení.
Návrh usnesení č. 6/32/2016: "Zastupitelstvo obce Včelná schvaluje provedení inventarizace 
majetku obce ke dni 31.12.2016." schválen hlasováním 8 pro – 0 proti – 0 se zdrželi. (čas 19:36)

14. Mgr. Kamil Feitl informuje o potřebě schválit několik drobných aktualizací vyhlášky o místních 
poplatcích, např. sjednocení data splatnosti poplatku za odpady pro trvale hlášené osoby 
i "zahrádkáře" a stanovit výši poplatku za odpady na příští rok. K tomu účelu navrhuje schválit celou 
novou vyhlášku o místních poplatcích s platností od 1.1.2017
Co se podplatku za odpady týče, Mgr. Kamil Feitl navrhuje ponechat 550 Kč na osobu.
Michal Šlinc je také pro zachování současné výše.
Antonín Krajčír by navrhoval snížit např. o 50 Kč, byť třídění není pro obec nějak výnosné, ale lidi 
by za třídění jakýmsi způsobem odměnil.
Mgr. Kamil Feitl upozorňuje, že i při stávající výši poplatku obec doplácí statisíce.
Roman Zajíček uvádí, že souhlasí s p. Krajčírem, že by lidi motivoval k třídění a všechno by 
nepřepočítával na peníze.
Ing. Stanislav Pražák by poplatek ponechal ve stávající výši.
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Miroslava Stránská by jej snížila na 500 Kč, Ing. Alice Nejedlá též.
Ing. Karel Pokorný by poplatek nesnižoval.
Takže hlasy jsou nerozhodně 4 : 4 pro snížení i zachování poplatku.
Miroslava Stránská doplňuje, že z kalkulace vyplývá, že při snížení poplatku na 500 Kč by obec 
doplácela 27 % z celkových nákladů na odpady místo současných 21 %.
Antonín Krajčír by slevou motivoval lidi, pokud tříděním mají dělat jakoby něco navíc.
Miroslava Stránská připomíná, že lidem se nelíbila nižší frekvence svážení popelnic, takže by jim 
to slevou kompenzovala.
Mgr. Kamil Feitl by teď poplatek nesnižoval, neboť možná v dalších letech bude třeba zase dost 
zvyšovat. Kdo třídit chce, naučí se to, kdo nechce, se nenaučí.
Přítomný host Ing. Gabriela Polanská uvádí, že netřídí kvůli padesátikoruně slevy, ale kvůli 
dětem a životnímu prostředí. Řešit tu padesátikorunu je dle ní zbytečné. Ve městě lidé platí snad 
1000 Kč.
Přítomný host Ing. Jan Braum uvádí, že by také ponechal 550 Kč.
Miroslava Stránská připomíná, že v sousedním Boršově platí 450 Kč.
Přítomný host Zdeněk Mikšovský se podivuje, proč se nejvíce diskutuje o odpadech, když 
rozpočtu se takové diskuze nedostalo.
Vzhledem k tomu, že ani jeden návrh ceny nemá potřebnou podporu 5 zastupitelů, navrženo 
hlasovat pouze o technické novele vyhlášky s tím, že o výši poplatku by se nehlasovalo a zůstal by 
tedy automaticky v platnosti stávající.
Návrh usnesení č. 7/32/2016: "Zastupitelstvo obce Včelná schvaluje Obecně závaznou
vyhlášku obce Včelná č. 1/2016, kterou se mění Obecně závazná vyhláška obce Včelná 
č. 2/2015, o místních poplatcích." schválen hlasováním 7 pro – 0 proti – 1 se zdržel (Mgr. Kamil
Feitl).

15. Mgr. Kamil Feitl představuje návrh nové vyhlášky obce o ochraně nočního klidu, která reaguje 
na novelizaci zákonů. Měla by umožnit narušení nočního klidu ve výjimečných případech, jako jsou 
silvestr a jiné, s tím, že termíny budou občanům předem sděleny.
Návrh usnesení č. 8/32/2016: "Zastupitelstvo obce Včelná schvaluje Obecně závaznou 
vyhlášku obce Včelná č. 2/2016 o ochraně nočního klidu." schválen hlasováním 8 pro – 0 proti 
– 0 se zdrželi.

16. Mgr. Kamil Feitl představuje závěry komise pro výběr nejvhodnější nabídky na výběr dodavatele 
elektřiny a plynu na roky 2017-2018. Byly obeslány tři dodavatelské firmy: ČEZ, E.ON a innogy 
(dříve RWE).
Výběrová komise doporučila vzhledem k nejnižší jednotkové ceně za kWh pro odběr plynu vybrat 
E.ON Energie a.s. Nabídka je levnější než u ostatních dodavatelů a než stávající cena.
Návrh usnesení č. 9/32/2016: "Zastupitelstvo obce Včelná schvaluje dodavatele plynu 
pro obec Včelná na roky 2017-2018 firmu E.ON Energie a.s., F. A. Gerstnera 2151/6, České 
Budějovice, v souladu s doporučením komise pro výběr nejvhodnější nabídky na veřejnou 
zakázku malého rozsahu 'Dodávka plynu pro obec Včelná'." schválen hlasováním 8 pro –
0 proti – 0 se zdrželi. (Čas 19:56)

Pro dodávku elektřiny výběrová komise doporučila vzhledem k nejnižší jednotkové ceně za kWh 
původně vybrat firmu ČEZ Prodej s.r.o. Ale firma nebyla schopna udržet v platnosti cenovou 
nabídku do termínu konání zastupitelstva, takže bylo nutné ji vyřadit. Jako druhá v původním pořadí 
dle ceny se umístila firma E.ON Energie, která stále nabízí nižší cenu než stávající dodavatel, a je 
proto výběrovou komisí doporučena k uzavření smlouvy.
Návrh usnesení č. 10/32/2016: "Zastupitelstvo obce Včelná schvaluje. dodavatele elektřiny 
pro obec Včelná na roky 2017-2018 firmu E.ON Energie a.s., F. A. Gerstnera 2151/6, České 
Budějovice, v souladu s doporučením komise pro výběr nejvhodnější nabídky na veřejnou 
zakázku malého rozsahu 'Dodávka elektřiny pro obec Včelná'" schválen hlasováním 8 pro –
0 proti – 0 se zdrželi.

17. Mgr. Kamil Feitl představuje návrh Dodatku č. 3 ke smlouvě o dílo na stavbu "Kanalizace 
a rozšíření vodovodu Čtyři chalupy, Včelná". Dodatek řeší úpravu ceny díla dle skutečně 
provedených prací. Uspořilo se 192 tis. Kč bez DPH. Celková cena dokončeného díla činí 
9.260.175,81 Kč bez DPH.
Návrh usnesení č. 11/32/2016: "Zastupitelstvo obce Včelná schvaluje Dodatek č. 3 
ke Smlouvě o dílo na stavbu 'Obec Včelná – kanalizace a rozšíření vodovodu Čtyři chalupy' 
s firmou Swietelsky stavební s.r.o." schválen hlasováním 8 pro – 0 proti – 0 se zdrželi.

18. Mgr. Kamil Feitl představuje kalkulaci vícenákladů na stavbě "Oprava povrchu ulice Krátká, Včelná"
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vypracovanou dodavatelem, firmou Jiří Jokl – Budějovické dopravní stavby. Vícenáklady cca 41 tis. 
Kč byly vyvolány větší plochou opravovaného povrchu. Zastupitelé nemají námitek.

19. Mgr. Kamil Feitl představuje návrh kupní smlouvy na pozemek parc. č. 707/16 v k.ú. Včelná 
o výměře 1127 m2 za cenu 1000 Kč od firmy HOME PORT REAL s.r.o. Na tuto koupi byla již 
uzavřena smlouva o smlouvě budoucí. Jedná se o převzetí pozemku pod nově vybudovanou 
komunikací v ulici Pod Tratí od developera do majetku obce.
Návrh usnesení č. 12/32/2016: "Zastupitelstvo obce Včelná schvaluje kupní smlouvu 
na pozemek parc. č. 707/16 v k.ú. Včelná o výměře 1127 m2 za cenu 1000 Kč od firmy HOME 
PORT REAL s.r.o., IČ 28084781, U Pily 636, České Budějovice." schválen hlasováním 8 pro –
0 proti – 0 se zdrželi.

20. Mgr. Kamil Feitl představuje žádost obce Kamenný Újezd o příspěvek resp. dar obci za žáky 
ze Včelné navštěvující základní školu v Kamenném Újezdu. Do ZŠ Kamenný Újezd dojíždí 17 dětí 
ze Včelné. V žádosti je navrhována výše příspěvku 127.500 Kč na krytí části investičních nákladů 
na rozvoj školy. Mgr. Kamil Feitl připomíná, že povinnost obcí platit náklady zřizovatelů škol 
skončila před 3-4 lety. Je to první taková došlá žádost od zřizovatelů škol.
Roman Zajíček, Michal Šlinc a Miroslava Stránská shodně uvádějí, že pokud nemáme školu, 
měli bychom přispět.
Přítomný host JUDr. Ivana Rygálová upozorňuje, že zřizovatel by neměl rozpočítávat investice 
na děti z jiných obcí, nevidí z žádosti také prokazatelnost investic. Dar by dle ní obec dávat neměla. 
Obec Včelná také nechce přispět na investici do vlastní MŠ, pokud přijme dítě z Českých 
Budějovic. Jestliže obec Kamenný Újezd investuje do svého majetku a zhodnocuje jej, musí si 
sehnat finance, dotace ap.
Přítomný host Ing. Gabriela Polanská uvádí, že pokud Včelná nemá školu, tak když mi 
nevezmou dítě do Kameňáku, protože jim Včelná nepřispěla, tak budu muset posílat děti na Máj.
Přítomný host JUDr. Ivana Rygálová odpovídá, že přijímací řízení takto nefunguje.
Přítomný zapisovatel Mgr. František Mareš uvádí, že příspěvek na neinvestiční výdaje, který 
obec přestala před léty platit, zohlednil nějakým způsobem zřizovatelům škol stát. Dále uvádí, že je 
třeba počítat s tím, že to bude precedens pro další zřizovatele škol, kteří budou také žádat 
o obdobnou částku.

Probíhá další diskuze, při níž se zastupitelé shodují, že pro rozhodování potřebují k věci více 
informací. O žádosti není třeba rozhodnout dnes.

21. Mgr. Kamil Feitl informuje o odpovědi města České Budějovice na žádost obce o uzavření dohody 
o společném školském obvodu. Město k tomuto účelu nabízí školy: Máj I a II, Nová, E. Destinové 
a očekává sdělení obce.
Mgr. Kamil Feitl upozorňuje, že rodiče mohou dítě dát do jakékoli školy, ale do spádové budou mít 
děti přednost před dětmi z nespádových lokalit.
Zastupitelé se vesměs kloní k ZŠ E. Destinové, protože je to nejblíže. Toto stanovisko bude 
zasláno městu České Budějovice.

22. Mgr. Kamil Feitl připomíná, že zastupitelstvo by mělo stanovit roční odměny členům výborů obce, 
kteří nejsou zastupiteli. Jeden člen finančního výboru si odměnu vysloveně nepřeje z důvodu 
administrativní zátěže na jeho straně.

Návrh usnesení č. 13/32/2016: "Zastupitelstvo obce Včelná schvaluje roční odměny ve výši 
2.000 Kč členům výborů obce, kteří nejsou zastupiteli: Jaroslav Bílek, .....osobní údaje.......; Jan 
Lexa, .....osobní údaje.......; Jan Voráček, .....osobní údaje........" schválen hlasováním 8 pro – 0 proti –
0 se zdrželi.

23. Mgr. Kamil Feitl navrhuje projednat možnosti podání žádostí o dotaci z Programu obnovy venkova.
Miroslava Stránská informuje, že věc konzultovala s p. Machovou z MAS Blanský les – Netolicko.
Dalo by se žádat o obnovu panelové komunikace kolem lesa k MŠ, maximální výše dotace je 250 
tis. Kč.
Michal Šlinc se žádostí na opravu této v současnosti nejhorší komunikace souhlasí. Je ji třeba 
doplnit do zásobníku projektů ve Strategickém plánu obce.
Návrh usnesení č. 14/32/2016: "Zastupitelstvo obce Včelná schvaluje doplnění investice 
opravy části komunikace Lesní od mateřské školy k trafostanici do zásobníku projektů 
v Rozvojové strategii obce Včelná na období 2015-2020." schválen hlasováním 8 pro – 0 proti –
0 se zdrželi.

24. Mgr. Kamil Feitl navrhuje projednat možnost podání žádostí o dotaci z grantového programu 
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Jihočeského kraje.
Miroslava Stránská uvádí, že žádost nám opět zpracují poradci z MAS Blanský les – Netolicko.
Šlo by žádat na stavbu kanalizace v Lesní kolonii.
Dále by šlo žádat na projekt na cyklostezku a na park za OÚ.
A také opět na kulturu. (čas 20:30)

25. Mgr. Kamil Feitl informuje o tom, že mu z rukou jednoho zastupitele byla předána "Petice proti 
odvolání starostky obce Ing. Jarmily Mandžukové a nerespektování výsledků demokratických voleb 
do zastupitelstva obce Včelná (volební okrsek č. 545228)".
Konstatuje, že zde není přítomen předseda petičního výboru RNDr. Ivo Nesrovnal, který by mohl 
petici uvést.
Mgr. Kamil Feitl tedy seznamuje s podobou petice a uvádí, že v ní byly započteny i internetové 
hlasy, v písemné části některé neúplné adresy či naopak nepodepsané položky, celkem však 565 
hlasů z ČR.
Miroslava Stránská uvádí, že podle petičního zákona nelze započítat internetové hlasy. Opravdu 
ze Včelné je dle její kontroly 347 podepisujících. Pokud bývalá starostka měla při volbách 470 
preferenčních hlasů, tak přišla o 20 % podpory.
Přítomný host Václav Zajíček uvádí, že se jeho podpis objevil v internetové petici, ale on to 
v žádném případě nepodepsal. Nahlásil to policii, načež jeho podpis zase zmizel. Zajímalo by ho, 
kdo za peticí stojí.
Mgr. Kamil Feitl čte členy petičního výboru, na které se v případě dotazů mohou občané obrátit.
Dále konstatuje, že reakce zastupitelstva bude doručena předsedovi petičního výboru.
Přítomný host JUDr. Ivana Rygálová uvádí svůj názor na obsah petice: Mystifikuje dle ní řadové 
občany Včelné. Jednak tím, že klade některým zastupitelům za vinu, že odvolali starostku 
z nejasně definovaných důvodů a že je obec řízena provizoriem. Zastupitelstvo je však kolektivní 
orgán a nemá zákonem nařízeno odůvodňovat odvolání starosty, což je jeho interní záležitost. Dále 
když se uvádí, že bývalá starostka měla 470 preferenčních hlasů, tak opět není pravda, že to 
určuje, kdo má být starostou, neboť nemáme přímou demokracii, ale zastupitelskou, kdy zastupitelé 
mohli zvolit kohokoli, kdo získal třeba nejméně hlasů. Není pravda, že je to porušení principu 
demokracie. Petice je emotivní a neodpovídá aktuálnímu volebnímu systému. Je na každém 
zastupiteli, zda odstoupí, ale je třeba, aby práce pokračovala a obec fungovala. Mohlo by to však již 
utichnout a uklidnit se.
Dále se vyjadřuje k rozpočtu: pokud bude obec chtít využívat dotace a je možno schválit deficitní 
rozpočet, přičemž zastupitelé ohlídají, aby obec do skutečného deficitu neupadla, tak je to 
v pořádku.
Přítomný host Marta Pražáková se táže, proč to trvalo tak dlouho, než se sehnaly tyto hlasy pro 
petici? Není jí jasné, proč se paní Mandžuková sama nehájila a nechává to za sebe dělat druhé.
Přítomný host Václav Zajíček uvádí, že se denně odvolávají ředitelé, trenéři, a tady se kvůli tomu 
rozeštvává obec.
Mgr. Kamil Feitl odpovídá, že neví, proč podepisování petice trvalo tak dlouho, obdržel ji až nyní.
Dále se táže šesti zastupitelů, kteří byli v petici vyzváni k odstoupení z funkce zastupitele (Mgr. 
Kamil Feitl, Miroslava Stránská, Ing. Alice Nejedlá, Ing. Stanislav Pražák, Roman Zajíček, Michal 
Šlinc), zda chtějí odstoupit. Uvádí, že on sám odstoupit nechce, a stejně odpovídají i všichni ostatní 
dotčení zastupitelé. V tomto smyslu tedy místostarosta odpoví petičnímu výboru.

26. Zprávy místostarosty obce:
a) Mgr. Kamil Feitl informuje o vývoji kauzy neoprávněné fakturace za stavbu plotu v lokalitě 

Dlouhé role.
b) Mgr. Kamil Feitl představuje žádost spolku Prevent o dar na činnost. Byla podávána i minulý 

rok a dar poskytnut nebyl. Zastupitelé ani letos nemají zájem.
c) Mgr. Kamil Feitl představuje žádost o zřízení veřejného osvětlení v ulici Lesní kolonie, podél 

trati.
Michal Šlinc uvádí, že by stavbu spojil se stavbou kanalizace v Lesní kolonii. Zastupitelé proti 
tomuto návrhu nemají námitek. Žadateli bude odpovězeno, že toto bude řešeno v rámci stavby 
kanalizace.

d) Mgr. Kamil Feitl představuje návrh dvou smluv o provedení přeložky související se stavbou 
dálnice předložený Ředitelstvím silnic a dálnic. Po provedení přeložky budou poměrně krátké 
úseky lesních cest předány zpět obci. Zastupitelé s uzavřením smlouvy souhlasí, podpis je 
v kompetenci místostarosty.
Na dotaz Miroslavy Stránské na vývoj přípravy stavby dálnice Michal Šlinc informuje, 
že do dalšího hodnocení ve výběrové zakázce na stavbu dálnice postoupilo cca 15 firem, z toho 
jen 4 z ČR.
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e) Mgr. Kamil Feitl informuje, že byla podána žádost o dotaci na intenzifikaci sběru bioodpadu. 
Roman Zajíček upřesňuje, že bylo zažádáno o smykový nakladač, kontejnery, nosič kontejnerů
a štěpkovač. Výsledek bude znám začátkem roku 2017. Pokud nebude obec úspěšná, tak by 
se pořizoval jen nakladač.

27. Zprávy předsedů výborů a komisí obce:
a) Předseda finančního výboru Ing. Karel Pokorný informuje o pokračování územního řízení 

na Jižní tangentu. Odvolání řeší Krajský úřad Jihočeského kraje.
Dále informuje, že dle jeho zjištění město České Budějovice nepřipravuje žádost o změnu 
hranice včelenského katastru, ale má eventuálně zájem na možnost rozšiřování zástavby
města, kterou je možno případně řešit koordinací navazujících územních plánů.
Dále informuje, že pokračuje jednání o směně lesů s městem České Budějovice, pro kterou je 
potřeba vyhotovit koncept geometrického plánu.
Michal Šlinc přislíbil oslovit geodeta, který provedl geodetické zaměření tř.5.května.

b) Michal Šlinc za komisi územního rozvoje uvádí, že s p. Průšou řeší požadavky na postavení 
rodinných domů o třech bytových jednotkách na parcelách o velikosti pro jeden RD.
Zastavitelností se těsně vejdou, zákon to nezakazuje.

c) Za komisi kulturní a sociální podává zprávu předsedkyně Ing. Alice Nejedlá. Dne 26.11.2016
se konalo setkání se seniory, na které byly pozitivní ohlasy. Děkuje zastupitelům, kteří 
pomáhali s organizací. Dále se konalo rozsvícení stromu a 80 dětí se účastnilo mikulášské 
nadílky.
Mgr. Vlasta Braumová se táže, jak se řeší sociální pomoc pro pana Kalkuše, který je 
v nevyhovujících hygienických podmínkách.
Ing. Alice Nejedlá uvádí, že ji do bytu vpustí a domluvila mu pečovatelskou službu, která 
na něho dohlíží. On si však nedá příliš říct.
Informaci doplňuje Antonín Krajčír, že do ústavu p. Kalkuš nechce, snažili se mu nějak 
pomoci, koupila se mu například nová pračka.
JUDr. Ivana Rygálová uvádí, že pokud si opatrovanec nedá říct, tak se musí dát žádost 
o umístění do ústavu, jinak by ho obec nemusela ohlídat.
Ing. Alice Nejedlá odpovídá, že to řeší, ale je to běh na dlouhou trať. (čas 21:05)

28. Různé:
a) Mgr. Kamil Feitl představuje zápis z dílčího přezkoumání hospodaření, který obec obdržela 

až po odeslání pozvánek na zasedání zastupitelstva. Jako závažné pochybení je uváděno 
prodej pozemku o výměře 1127 m2 za 1.000 Kč, přičemž dle výroku auditorek nebylo 
dostatečně zdůvodněno, proč se prodává za cenu nižší než obvyklou 470 Kč/m2. Důvodem 
bylo, že obec zároveň podepsala smlouvu budoucí kupní, že pozemek za stejnou cenu 
odkoupí zase zpět. Transakce se uskutečnila na žádost developera bytových domů, který 
pozemek původně obci prodal za celkem 1 Kč, a to kvůli jeho účetním potřebám.
Dále jako méně závažného charakteru jsou charakterizovány nedostatky při veřejných 
zakázkách, např. na některých došlých obálkách s nabídkami nebylo uvedeno "Neotvírat!".
Obci bylo doporučeno zjednodušit směrnici o zadávání veřejných zakázek, aby byly 
předepsané postupy snáze prakticky naplnitelné. Do příštího zasedání zastupitelstva bude 
připravena úprava směrnice o zadávání veřejných zakázek malého rozsahu.

b) Termín příštího jednání předběžně stanoven na 12.1.2017 od 18,00 hodin.

29. Diskuze: –

Zasedání ukončeno v 21,12 hodin

Zapsal: Mgr. František Mareš ve dnech 8. - 13.12.2016.

Doplněno a ověřeno dne 16.12.2016

Ověřovatelé: Ing. Stanislav Pražák .............................................. 

Roman Zajíček ..............................................

Místostarosta: Mgr. Kamil Feitl ..............................................


	Zápis z 32. zasedání Zastupitelstva obce Včelná



